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Szerződést bontott a hokiszövetség
A Román Jégkorong Szövetség felrúgta megállapodását a sportminisztériummal
• Tovább dagad a 
hokibotrány, a Román 
Jégkorong Szövetség 
(FRHG) egyoldalúan 
szerződést bontott a 
Novák Eduárd vezette 
sportminisztérium-
mal, és ezzel lemon-
dott a költségvetési 
támogatásról.
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Egyoldalúan szerződést bon-
tott a Román Jégkorong Szö-
vetség (FRHG) a sportmi-

nisztériummal, és ezzel lemondott 
a költségvetési támogatásról. A 
döntés előzménye, hogy a csíksze-
redai Novák Károly Eduárd vezette 
szaktárca felfüggesztette a sportá-
gi szövetség szeptemberi tisztújító 
küldöttgyűlésén hozott határoza-
tok hatályát.

A FRHG tegnap közölte, hogy a 
szerződésbontásról hétfőn tájékoz-
tatta a sportminisztériumot. Arról 
is tájékoztatott, hogy fellebbezést 
nyújtott be a szövetség szeptemberi 
küldöttgyűlésén hozott határozato-
kat felfüggesztő sportminisztériumi 
döntés ellen. A jégkorongszövetség 
közleménye szerint a sportminisz-
térium idei költségvetésében közel 
580 ezer eurót irányoztak elő az 
FRHG tevékenységének fi nanszíro-
zására. A tárcával kötött szerződés 

szerint a szövetségnek 10 százalé-
kos társfi nanszírozást kellett bizto-
sítania, de eddig az éves támogatás 
50 százalékánál nagyobb összeget 
fordított saját bevételeiből a sportág 
fejlesztésébe. „Tisztában vagyunk 
azzal, hogy ez a döntés nagy hatás-
sal lesz a szövetség munkájára, de 
mi ebben a szélsőséges formában 
tiltakozunk a sportminisztérium-
nak az FRHG munkájába való tör-
vénytelen és erősen átpolitizált be-
avatkozása ellen. Döntésünk újabb 
vészjelzés arról, ahogyan a sport-
minisztérium megpróbálja a Román 
Jégkorong Szövetséget Novak Edu-

árd miniszter közvetlen alárendelt-
ségébe tartozó részleggé alakítani” 
– olvasható a közleményben. A szö-
vetség szerint a Hargita és Kovász-
na megyei jégkorongklubok több 
játékosa bejelentette, hogy a továb-
biakban nem szerepel a válogatot-
takban, ami a nemzetközi szervek 
részéről szankciókat vonhat maga 
után, az FRHG tevékenysége pedig 
ellehetetlenült a „panaszok és az el-
lenőrzések” miatt. „Továbbra is vár-
juk Nicolae Ciucă miniszterelnök 
válaszát a november 4-ei nyílt leve-
lünkre, amelyben jeleztük, hogy a 
sportminisztérium a hatáskörével 
visszaélve az FRHG jelenlegi veze-
tőségének eltávolítására törekszik” 
– zárta közleményét a szövetség.

Aggasztó kilátások

A közlemény többes számot hasz-
nál ugyan, de a szövetség vezető-
tanácsi ülésén a szerződésbontás 
kérdése nem került napirendre. 
Így például Hodos László, az FRHG 
elnökségi tagja tegnap lapunktól 
értesült a szövetség döntéséről. 
Mint mondta: lehetséges, hogy a 
vezetőség többi tagját megkérdez-
ték, ő viszont nem kapott erről hi-
vatalos értesítést. A román bajnok 
és Erste Liga-címvédő Csíkszere-
dai Sportklub vezetője aggódik, 
hiszen mint kiemelte: a sportmi-
nisztériumtól kapott támogatás-
ból finanszírozták a válogatottak 
tevékenységét. „Mi lesz a kiszál-

lásokkal? Honnan lesz pénz? At-
tól félek, hogy nehogy leállítsák a 
bajnokságokat. Remélem, ez nem 
következik be” – mondta Hodos. 
Megjegyezte, a nemzetközi szövet-
séggel való viszonyukat ugyan nem 
befolyásolja a sportminisztérium-
hoz fűződő viszonyuk, ugyanak-
kor Romániában látható például a 
korcsolyasporton, hogy mi törté-
nik, ha nincs működő szövetség 
és minisztériumi támogatás.

Többsíkú konfliktus

A sportminisztérium, mint isme-
retes, többek között amiatt füg-
gesztette fel az FRHG szeptember 
15-ei tisztújító közgyűlésén – ahol 
Alexandru Hălăuca újabb elnöki 
mandátumhoz jutott – hozott ha-
tározatokat, mert a 2021–2022-es 
idény bajnokságaiban szereplő 25 
egyesület közül 12 nem ka-
pott szavazati jogot, csak 
két bukaresti és a galaci 
egyesület képviselői vok-
solhattak. A szövetség tar-
tozásra hivatkozva vonta 
meg a szavazati jogot egyes 
kluboktól, ugyanakkor volt olyan 
klub is, amelyik szavazhatott, 
pedig tartozása volt, és olyan 
klub is, amelyik úgy kapott sza-
vazati jogot, hogy nem vett részt 
az előző idény semmilyen ver-
senyében. A határozatok felfüg-
gesztését a székelyföldi klubok 
peres úton is kezdeményezték. 
A Marosvásárhelyi Táblabíróság 
azonban nem tartotta illetékesnek 
magát az ítélkezésre, és október 
21-én a Bukaresti Törvényszékre 
utalta át az ügyet.

Felveszik a kesztyűt 

a sport minisztériummal. 

Egyre dagad a botrány
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A Gyergyószentmiklósi Fúvósze-
nekar 2014-ben alakult, és bár 

a járványidőszak nehéz volt szá-
mukra, hiszen nem volt lehetőségük 
próbálni és fellépni, ugyanakkor 
sokan lemorzsolódtak, most is 40 
tagja van. Nemrégiben tenorkürtöt 
vásároltak, és készülnek a decembe-
ri koncertekre.

A Gyergyószentmiklósi Fúvósze-
nekar negyven tagjából 25-30 rendsze-
resen részt vesz a heti két óra zenekari 
próbán és 3 óra hangszeroktatáson, 
a fi atalok pedig, akik egyetemre jár-
nak, vakációkban, amikor itthon tar-
tózkodnak, csatlakoznak hozzájuk. 
„Rendszeres próba, gyakorlás, ta-

nulás nélkül, nehezen szólal meg a 
hangszer, ezért is fontos, hogy támo-
gatásból minden évben tudjuk fi zetni 
Csíki Tibor, Ilyés Brigitta és Máyer Ró-
bert oktatókat, hogy fejlődni tudjon a 
zenekar” – részletezte György István, 
a fúvószenekar vezetője. Szintén pá-
lyázatnak köszönhetően nemrégiben 
tenorkürtöt vásároltak, ami egy mé-
lyebb hangú hangszer, és ezáltal még 
összetettebb hangzással tudják meg-

örvendeztetni a hallgatókat. Ezt nyil-
vános próba keretében be is mutatják, 
a nagyközönség pedig a Szent Mik-
lós-napok keretében hallhatja legkö-
zelebb a Gyergyószentmiklósi Fúvós-
zenekart. Már készülnek a karácsonyi 
koncertre is, amelynek minden évben 
más gyergyószentmiklósi templom ad 
otthont, idén a Szent István templom-
ban tartják majd.

Barabás Orsolya

Már a karácsonyi koncertre készülnek

Köszönetet mondanak
A Gyergyószentmiklósi Fúvósze-

nekar oktatását és a tenorkürt 

vásárlását Hargita Megye Taná-

csa támogatta. (x)
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Téli karbantartás a megyei utakon
Hargita Megye Tanácsa aláírta 

a megyei utak téli karbantartá-

sára vonatkozó szerződéseket, 

a 679 kilométer hosszúságú 

megyei útszakaszt 17 csoport-

ra osztották szét, ezen szer-

ződések összértéke 9 356 107 

lej – tájékoztatott a megyei 

önkormányzat sajtószolgálata. 

Jövő év április harmincadikáig 

kötött szerződést Hargita Megye Tanácsa 43 hóeltakarító gép nyomon 

követésére az ETA Automatizari Industriale SRL vállalattal; ebben az 

időszakban a szolgáltatók kötelesek minden reggel 3 és 7 óra között 

felmérni a kijelölt útszakaszok állapotát, megszórni, és a délutáni 

időjárás függvényében pedig újra bejárni az útszakaszt és szükség 

esetén beavatkozni. Hargita Megye Tanácsa minden szükséges intéz-

kedést megtett annak érdekében, hogy a megyei utakon megfelelő 

közlekedési feltételeket biztosítson. A járművezetőket arra kérik, hogy 

óvatosan, a közlekedési viszonyokhoz igazodva vezessenek, valamint 

arra, hogy tartsák be a 30 km/h sebességkorlátozást a településeken 

belül és az 50 km/h-t a településeken kívül – áll még a közlemény-

ben. A korábbi évekhez hasonlóan a hóeltakarítással kapcsolatban 

információt lehet kérni, vagy bejelenteni megyei utakkal kapcsolatos 

problémákat a 0266-207774-es telefonszámon és e-mailen a dispece-

rat@judetulharghita.ro címen.
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